
惠僑英文中學 

「字‧藝」漢字設計比賽 

章  程 

 

1.  簡  介 ： 漢字不但具有溝通功能，更承載著中國博大精深的文化，是文化的

傳承使者。是次比賽，旨讓參加者發揮天馬行空的創意，結合中國

文化精神，呈現漢字的智慧與美感，體會中國文字的藝術之美。 

2.  對 象 ： 小一至小六學生 

3.  組 別 ： 非華語學生組（初小組：小一至小三，高小組：小四至小六） 

本地學生組（初小組：小一至小三，高小組：小四至小六） 

4. 心 截 止 日 期 ： 2021 年 4 月 26 日（星期一）(已延期)或之前郵寄到 

九龍石硤尾偉智街 17 號惠僑英文中學 

（註明：「字‧藝」漢字設計比賽）。 

5.  評 分 準 則 ： 圖像與漢字內容的關聯性（40%）、創意度（30%）、整體美感（30%） 

6.  獎 項  非華語組、本地學生組分別設有： 

冠軍  一名：獲獎盃、獎狀及$800 書券 

亞軍  一名：獲獎盃、獎狀及$600 書券 

季軍  一名：獲獎盃、獎狀及$400 書券 

優異獎五名：獲獎狀及$200 書券 

7.  得 獎 通 知 ： 比賽截止日期後兩星期內函覆所屬學校，得獎同學將獲邀出席 

暫定於 2021 年 5 月 15 日（星期六）舉行的頒獎禮。 

比賽結果將會上載於本校網頁（www..wkc.edu.hk）。 

 

 

 

 

 

 

 

 



Chinese Character Design Competition 

 

           Competition Guidelines 

 

Aims:  

 to ignite students’ creativity and passion in the Chinese language and culture 

 to appreciate the beauty of the shape of Chinese characters,  

 

Name of competition: Chinese Character Design Competition 
 

Eligibility: P.1- P.6 Chinese and Non-Chinese students 

 

Categories:  (1) Chinese students (Junior Primary: P.1 to P.3) 

(2) Chinese students (Senior Primary: P.4 to P.6) 

(3) Non-Chinese students (Junior Primary: P.1 to P.3) 

(4) Non-Chinese students (Senior Primary: P.4 to P.6) 

 

Submission deadline: 26th April 2021 (Monday) (postponed) 

 

Competition rules:  

(1)  Participants are required to write a Chinese character with creative design and shaded with color. 

(2)  Participants must use the entry form to write the designed Chinese character. The writing paper 

    can be photocopied. If the participant prefer to use other paper to write, the paper should stick 

on the back of the entry form.  

(3)  The completed entry form should be mailed to Wai Kiu College, 17 Wai Chi Street, Shek Kip 

Mei, Sham Shui Po, Kowloon. The words ‘Chinese Character Design Competition ’ should be 

marked on the envelope. 

 

Marking Criteria: Relationship between the design and the Chinese character (40%),  

Creativity (30%), Aesthetics (30%) 

 

Awards & Prizes: Champion, 1st runner up, 2nd runner up and three merit awards for each category. 

       Champion:   Trophy, certificate and book coupons valued at $800 

    1st runner up:  Trophy, certificate and book coupons valued at $600 

    2nd runner up: Trophy, certificate and book coupons valued at $400 

    Merit award:  Certificate and book coupons valued at $200 

 

Adjudicators: Chinese Language teachers of Wai Kiu College  

 

Announcement of Winners & Award Giving Ceremony: 

The winners will be announced within two weeks after the submission deadline. The awards will be 

presented in the award giving ceremony. The details of the award ceremony are as follows: 

Date  15th May, 2021 (Saturday) Time 

 

10.00 a.m. – 11.00 a.m. 

Venue School hall of Wai Kiu College 

17 Wai Chi Street, Shek Kip Mei,  

Sham Shui Po, Kowloon. 

Enquiry

  
For enquiries, please feel free to 

contact Mr. LAU Siu-kin at  

2777-6289. 



惠僑英文中學 

「字‧藝」漢字設計比賽 

參  賽  表  格 
（***參賽表格可自行複印或在惠僑英文中學網頁 http://www.wkc.edu.hk 下載） 

 
 請以正楷填寫所設計的漢字： 

 

 
 請於下面的方格內繪畫設計圖（需填上顏色）。如另於畫紙上繪畫設計圖，請把此表格

貼於畫紙背面。 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

學生姓名:                                年級：               

參加組別：非華語組 / 本地組  ***請圈選 

就讀學校：                                                           

聯絡老師姓名：_______________________ 聯絡電話：____________________ 

參賽者聲明： 

□ 本人已詳細閱讀並同意遵守是次比賽的參賽資格及章程，所遞交作品為原創及從未以任

何方式或渠道公開發表，且填報的資料正確無誤。 

 

參賽者簽署：_______________________         日期：___________________ 

 

http://www.wkc.edu.hk/


 

漢字設計字例 

《象形卡通》作者：郭敏 

     漢字：下         漢字：秋 

  

 

 

 

 

 

 

 

     漢字：魚            漢字：飛 
 

 


